

Varhaiskasvatusmaksujen indeksikorotus 1.8.2026 alkaen

Sivltk 02.09.2026

Valmistelija

vs. rehtori-sivistysjohtaja Marjo Jalkala, p. 0408608231
päiväkodin johtaja Marjaana Mikkonen, p. 0444525795

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu indeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain (1503/2016) 16 §:n perusteella. Indeksitarkistukset tehdään kahden vuoden välein. Edellisen kerran asiakasmaksuja on tarkistettu 1.8.2024. Opetus- ja kulttuuriministeriö antoi ilmoituksen varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistuksista 26.11.2025. Indeksitarkistusten mukaiset uudet varhaiskasvatuksen asiakasmaksut ovat tulleet voimaan 1.8.2026.

Indeksitarkistuksessa varhaiskasvatuksessa perittävät asiakasmaksut on tarkistettu opetustoimen hintaindeksillä ja maksun määräämisessä käytettävät tulorajat yleisellä ansiotasoindeksillä. Muita muutoksia ei varhaiskasvatusmaksuihin tai niiden määräämisperusteisiin ole tehty.

Varhaiskasvatusmaksujen tulorajat ja maksuprosentit 1.8.2026 alkaen

Indeksitarkistuksen seurauksena varhaiskasvatusmaksujen tulorajat muuttuvat seuraavasti:

Perheen koko, henkilöä	Tuloraja euroa/kuukausi	Maksuprosentti
2	4369	10,7
3	5635	10,7
4	6399	10,7
5	7163	10,7
6	7925	10,7

Mikäli perheessä on enemmän kuin kuusi henkilöä, tulorajaa korotetaan 295 eurolla jokaista lasta kohden.

Varhaiskasvatuksesta perittävässä maksussa otetaan tuloina huomioon lapsen, hänen vanhempansa tai muun huoltajan sekä heidän kanssaan yhteistaloudessa avio- tai avoliitossa elävän henkilön veronalaiset ansio- ja pääomatulot sekä verosta vapaat tulot.

Varhaiskasvatusmaksujen suuruus 1.8.2026 alkaen

Varhaiskasvatusmaksu määräytyy maksuprosentin mukaan tulorajan ylittävästä osasta. Varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annettu laki (1503/2016) määrittää, että 7 §:ssä tarkoitettu kokoaikaisesta varhaiskasvatuksesta perittävä maksu on 1.8.2026 lähtien kuitenkin enintään 335 euroa kuukaudessa nykyisen 311 euron sijaan, ja pienin perittävä maksu nousee 30 eurosta 32 euroon. Saman perheen toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 prosenttia nuorimman lapsen maksusta, ja 1.8.2026 alkaen maksu on enintään 134 euroa nykyisen 124 euron sijaan. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksu tarkistetaan maksupäätöksellä indeksitarkistuksen mukaiseksi kaikilta perheiltä.

Tilapäisesti annettavasta varhaiskasvatuksesta voidaan edelleen määrätä kunnan päättämä maksu. Rautavaaran kunnan tilapäisen varhaiskasvatuksen maksuihin ei esitetä muutoksia.

toimivalta: Hallintosäännön 25 §:n kohdan 6 mukaan kukin lautakunta määrää alaistensa organisaatioyksiköiden tuottamista palveluista ja tuotteista perittävät maksut, taksat tai muut hinnoitteluperusteet, ellei muuta ole määrätty.

Liitteet ja oheismateriaali Opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus 1062/2025

Vaikutusten arviointi -

Esittelijä Vs. rehtori-sivistysjohtaja Marjo Jalkala

Päätösehdotus
Sivistyslautakunta päättää, että varhaiskasvatuksen asiakasmaksuja muutetaan indeksitarkistusten mukaisesti.

Päätös